
Møde mandag den 10. januar 2022 kl. 19 i VKI

Til stede: Peter Lindholt, Jytte Laden Nielsen, Inge Beltoft-Andersen, Knud Larsen, Erik
Sørensen, Erling Larsen. Kai Korsgaard og Claus Pedersen

Afbud/fraværende: Tage Kragbak, Ann Veiby Held og Finn Rasmussen
 

1. Godkendelse af dagsorden
Godkendt, dog således at punkt 10 Orientering bliver et nyt punkt 4 B, så det kan vedtages. 

2. Siden sidst
Peterspladsen, Rærup: Knud Larsen forventer at kommunen kan begynde projektet i løbet 
af foråret. Håbet er at en renoveret plads kan tages i brug i sidste halvdel af året. 

3. Regnskab 
Godkendt og underskrevet. Vi skal have ny revisor. Erik Sørensen påtager sig i første 
omgang opgaven.  
Mellem mødet og referat-skrivelsen meddeler ES, at Steen Bækgaard Sørensen fra Spar 
Nord har påtaget sig opgaven som revisor.                    

4. A Generalforsamling

Beslutning: Vi udsætter generalforsamlingen – på grund af corona – længst muligt, dvs. til 
mandag den 28. februar 2022.  Peter og Jytte klarer fortsat opgaven med gæst og ordstyrer.

4 B Informationsmøde om Grøn Omstilling

Beslutning: Vi arrangerer et offentligt møde i uge 11,12 eller 13 med to emner: 
a) Nordjyllandsværkets transformation fra at være stor el-producent til at blive landsdelens 
største forbruger af el.  Plus ændringen af området (ny lokalplan for arealanvendelse efter 
udfasning af kul).  Ændringen indebærer at forvaltning samles på Nefovej og at det 
nuværende værkområde kan rumme diverse virksomheder inden for produktion eller VE. 
Tilsagn eksisterer fra direktør Jesper Høstgaard-Jensen. 
b) Kommunen vil gerne øge sine klima-partnerskaber. For nuværende gælder de 
boligselskaber i centrum. Ønskes udvidet til hele kommunen og med bredere vifte af 
deltagere: virksomheder, foreninger og evt. samråd eller lokalområder. 
Tilsagn fra Den grønne Agent, Zacharias Madsen fra Center for Grøn Omstilling.



5. Kunst i nærheden

Kommunal pulje på op til 25.000 kr. til enkeltarrangementer. Ønskes primært brugt til at 
hyre lokale kunstnere. 

Beslutning: Samrådet søger penge til et udendørs musikarrangement i forbindelse med 
forårets Open By Night. Formentlig torsdag den 19. maj 2022. 

6. Høringssvar ang. nye principper og retningslinjer for samråd

Samrådet er ikke tilfreds med kommunens udkast. Forskellige indvendinger vendt. 
Der forelå forlods kvalificeret skriv fra Tage Kragbak. 
Beslutning: Et 3 personers udvalg skal udforme vores høringssvar inden fristen den 28. 
februar 2022. Vi er bl.a. utilfredse med at udkastet ser ud til at vil mindske muligheden for 
at afdække og tage lokale problemstillinger op med kommunen. 
Arbejdsgruppens forslag til høringssvar rundsendes til resten af samrådet. OBS: inden 
vinterferien i uge 8.  
Arbejdsgruppe: Kragbak, Erik Sørensen og Knud Larsen.

7. Møde med institutionerne i Hammer Bakker

Institutionernes forslag om torsdag den 19. maj kan ikke accepteres, da der formentlig 
denne dag vil blive arrangeret Open Byt Night. 
Beslutning: Samrådet foreslår i stedet en dag i uge 17 eller 18 (ultimo april/primo maj).
Peter Lindholt sørger for at give besked og lave aftalen med institutionerne.   

8. Ny webmaster 

Beslutning: Claus Pedersen forsøger at finde en teknisk mindet person. Opgaven bliver at 
sikre at referater mm fra den nuværende side overføres til en ny. Dette kan enten være 
som underside til Rundt om Hammer Bakker (pt. 2500 kr. ) – eller en ny, enkel hjemmeside 
for samrådet. Pris: Som nuværende.  
Når ændringen er foretaget, bliver web-opgaven minimal: At lægge referater og 
dagsordener ind og indimellem udspil fra kommunen. F. eks. Lokalplaner i området. 
Efter mødet og inden referatet er der tilsagn fra ny en webmaster.   

9. Landdistriktsudvalget

Der bliver kampvalg. Knud Larsen deltager i mødet 18. januar kl. 17 i Tylstruphallen. 

10. er ændret til punkt 4 B

11. Punkter til kommende møder: 
Informationsmøde Grøn Omstilling, møde med institutionerne og ny webmaster.



12. Eventuelt

Tidligere besluttet at vente med flere henvendelser til kommunen om omfartsvej og 
aflastning af Kirkevej til efter kommunalvalget. Flere mener derfor at samrådet nu igen skal 
henvende sig til kommunen for at fremskynde den omfartsvej, der nu er på 
budgetoverslaget til 2026. Også for at sikre rigtig integration med den kommende cykelsti 
fra Vestbjerg. Og set i lyset af evt. nyt boligområde i sydvest og den manglende placering af 
en-to nye institutioner med plads til 80 børn. 
Peter Lindholt meldte sig til at skrive udkast.
Udkast rundsendes til kommentar, evt. ekspedition ved enighed. Ellers bliver det et punkt 
på næste møde.  

Referent Jytte Laden Nielsen, 12. januar 2021


